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Uttale til Kontaktutvalet for Nordhordlandspakken  
 
Saksopplysingar: 
Den økonomiske ramma for Nordhordlandspakken er på ca 1,5 mrd kroner. Det er avdekka at den 
samla kostnaden for dei 19 prosjekta i pakken vil bli betydeleg høgare, noko som gjer at Statens 
vegvesen har kome med signal om at det må gjerast grep for å finna innsparingar. Mellom anna kan 
dette ramma prosjektet på Radøy – ny veg mellom Marås og Soltveit, som kan bli ein del nedkorta. 
 
Ordførar Jon Askeland meiner på denne bakgrunn det er viktig for kommunestyret i Radøy å gje 
uttale til Kontaktutvalet for Nordhordlandspakken. Han reiste difor dette som ei ekstrasak i møtet. 
 

 

Ordføraren sette fram følgjande forslag til uttale: 
Til kontaktutvalet for Nordhordlandspakken 
Uttale frå Radøy kommunestyre 
Kommunestyret i Radøy er kjend med dei økonomiske utfordringane knytt til Nordhordlandspakken, 
og me har forståing for at kontaktutvalet må ta ansvar for både økonomi og gjennomføring av 
pakken. 
Kommunestyret i Radøy vil likevel gje følgjande innspel til kontaktutvalet: 

1. Prosjekt 1 FV 565 Marås –Soltveit må byggjast i planlagt lengd. Kommunestyret peikar 
på at ved oppdeling av Radøyprosjekta (som er regulert frå Tolleshaug til Soltveit med 
arm til Manger), så var det konkrete grunnar til at prosjektet vart delt ved Marås kryss. 
Dette dreiar seg først og fremst om vegstandard. Fv 565 sør for Marås tillèt stort sett at 
to bilar kan passera kvarandre. Nord for Soltveit er det nyare tofeltsveg. Men, både frå 
Soltveit og sørover, og Marås og nordover kjem ein rett til dei aller dårlegaste vegpartia 
med smal, svingete og trafikkfarleg veg. Kommunestyret bed difor om at vegprosjektet 
på FV 565 ikkje vert korta ned til byggjestart ved Kjeseth eller tømmervelteplassen 
nord for Kjeseth. NY FV 565 Marås –Soltveit erstattar noko av den aller dårlegaste 
vegen på Radøy, den er i tillegg gjennomfartsveg/ringveg i Nordhordland, så det er ei 
dårleg løysing å korta ned dette prosjektet. 

2. Kommunestyret  har merka seg at Regjeringa legg vekt på at det skal gjerast grep for å 
byggja meir veg for pengane (jfr Nye veger as). Kommunestyret er difor uroa over 
signal om at lokal steinkvalitet ikkje held mål. Det er lokal stein som er nytta på FV 565 
mellom Soltveit og Fosntraumen og på FV 565 Storheimstø –Tolleshaug. Så langt me 
kan sjå er ikkje desse plaga av setningsskader, telehiv eller dreneringsvanskar. 
Kommunestyret oppmodar kontaktutvalet om å søkja fråvik frå vegboknormalane, og 
byggja mest mogleg veg tilpassa klimaforholda her. 

3. Kommunestyret har merka seg at det vert diskutert å redusera kostnader ved at det 
ikkje vert bygd gang- og sykkelveg langs ny FV 565, og at eksisterande fylkesveg vert 
nytta til dette saman med lokaltrafikk. Kommunestyret i Radøy kan ikkje ta stilling til å 



gje klare råd i dette spørsmålet, då me ser argument både  for og imot ei slik løysing. 
Men, me understrekar at dersom gang- og sykkelveg vert tatt ut av prosjektet, så må 
likevel grunneigarane sin tilkomst til areala sikrast, slik det er gjort avtale om i 
grunneigaravtalar. 

4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga for Stortinget i saka. Der står det at 
Nordhordlandspakken har 19 prosjekt, og at pakken har ein prioriteringsstruktur som 
gjer det mogleg å ta fleire grep for å styra pakken. Det vert også i KS2-arbeidet med 
pakken vist til at ved overskridingar kan det kuttast i prosjekt nedanfrå. 

5. Kommunestyret  ber kontaktutvalet gjera ei prinsipiell tilnærming til handtering av 
kostnadsoverskridingar i dei ulike prosjekta. Me meiner det vil vera uheldig dersom det 
vert valt prinsipielt ulike løysingar for korleis ein reduserer kostnader i dei ulike 
prosjekta. 

6. Kommunestyret  er som nemnt heilt imot at ny FV 565 får innkorting på strekkja 
mellom Marås – Soltveit. Dersom kontaktutvalet likevel skulle velja ei slik løysing, krev 
me at innkortinga vert bygd ved første høve. Kommunestyret meiner at ei innkorting vil 
endra trafikkmønsteret, og svekka inntektene i bomstasjonen på Radøy. 
Kommunestyret peikar også på at ei innkorting gjev store vanskar for gardsdrifta for 
mjølkeprodusenten på Kjeseth. Kommunestyret kan ikkje godta at vegprosjektet 
øydelegg inntektsgrunnlaget for ein næringsdrivande i kommunen på denne måten 
etter at grunneigaravtale er inngått. 

 
Kommunestyret meiner at Hordaland Fylkeskommune evt går inn med tilleggsløyving til 
Nordhordlandspakken og dermed sikrar at ny FV 565 på Radøy vert bygd mellom Marås og Soltveit. 
 
 

Kommunestyret i Radøy - 014/2018 
KS - handsaming: 
Kenneth Taule Murberg (H) uttrykte skepsis til å ta stilling til denne saka utan ei drøfting i partiet i 
forkant. Han ba om at saka vart utsett, eventuelt oversendt formannskapet, og grunngav 
standpunktet med at Høgre ønskjer ei anna løysing/trasé. Murberg meiner også dette er ei sak som 
burde vore behandla i fellesnemnda for Alver kommune, for å få ei solidarisk tilnærming i 
handsaminga av Nordhordlandspakken. 
Ordføraren understreka at hovudbodskapen i det framlagde forslaget til uttale er «ikkje kutt i 
vegprosjektet på Radøy», og utfordra Statens vegvesen til å ta signala frå Vegdirektøren og 
Samferdselsdepartementet om å bygga meir veg for pengane. 
 
Kenneth Taule Murberg  (H) ba om gruppemøte for Høgre. Etter gruppemøtet sa Murberg at Høgre 
ville røysta for uttalen, på vilkår av at ordføraren tar ansvar for å løfta saka vidare til fellesnemnda for 
Alver kommune. 
Ordførar Jon Askeland støtta tanken om å leggja saka fram for fellesnemnda. 
 
Vidar Grindheim (H) ba om at uttalen vert formulert på ein måte som gjer at solidariteten i 
Nordhordlands-pakken vert ivaretatt. 
Dette fekk tilslutning i kommunestyret. 
 
Olav Steinar Namtvedt (SP) meiner det er på sin plass å gje uttale i denne saka, og meiner uttalen vil 
bli forsterka ved å stryka andre setning i punkt 6 i uttaleframlegget. 
Namtvedt sette fram følgjande endringsframlegg: 
Andre setning i punkt 6 i uttalen vert stroken. 
Kommunestyret vedtok samrøystes uttale til Kontaktutvalet for Nordhordlandspakken, med 
endringar gjort i møtet. 



 

KS - vedtak: 
Til kontaktutvalet for Nordhordlandspakken 
Uttale frå Radøy kommunestyre 
Kommunestyret i Radøy er kjend med dei økonomiske utfordringane knytt til Nordhordlandspakken, 
og me har forståing for at kontaktutvalet må ta ansvar for både økonomi og gjennomføring av 
pakken. 
Kommunestyret i Radøy vil likevel gje følgjande innspel til kontaktutvalet: 

1. Prosjekt 1 FV 565 Marås –Soltveit må byggjast i planlagt lengd. Kommunestyret peikar 
på at ved oppdeling av Radøyprosjekta (som er regulert frå Tolleshaug til Soltveit med 
arm til Manger), så var det konkrete grunnar til at prosjektet vart delt ved Marås kryss. 
Dette dreiar seg først og fremst om vegstandard. Fv 565 sør for Marås tillèt stort sett at 
to bilar kan passera kvarandre. Nord for Soltveit er det nyare tofeltsveg. Men, både frå 
Soltveit og sørover, og Marås og nordover kjem ein rett til dei aller dårlegaste vegpartia 
med smal, svingete og trafikkfarleg veg. Kommunestyret bed difor om at vegprosjektet 
på FV 565 ikkje vert korta ned til byggjestart ved Kjeseth eller tømmervelteplassen 
nord for Kjeseth. NY FV 565 Marås –Soltveit erstattar noko av den aller dårlegaste 
vegen på Radøy, den er i tillegg gjennomfartsveg/ringveg i Nordhordland, så det er ei 
dårleg løysing å korta ned dette prosjektet. 

2. Kommunestyret  har merka seg at Regjeringa legg vekt på at det skal gjerast grep for å 
byggja meir veg for pengane (jfr Nye veger as). Kommunestyret er difor uroa over 
signal om at lokal steinkvalitet ikkje held mål. Det er lokal stein som er nytta på FV 565 
mellom Soltveit og Fosntraumen og på FV 565 Storheimstø –Tolleshaug. Så langt me 
kan sjå er ikkje desse plaga av setningsskader, telehiv eller dreneringsvanskar. 
Kommunestyret oppmodar kontaktutvalet om å søkja fråvik frå vegboknormalane, og 
byggja mest mogleg veg tilpassa klimaforholda her. 

3. Kommunestyret har merka seg at det vert diskutert å redusera kostnader ved at det 
ikkje vert bygd gang- og sykkelveg langs ny FV 565, og at eksisterande fylkesveg vert 
nytta til dette saman med lokaltrafikk. Kommunestyret i Radøy kan ikkje ta stilling til å 
gje klare råd i dette spørsmålet, då me ser argument både  for og imot ei slik løysing. 
Men, me understrekar at dersom gang- og sykkelveg vert tatt ut av prosjektet, så må 
likevel grunneigarane sin tilkomst til areala sikrast, slik det er gjort avtale om i 
grunneigaravtalar. 

4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga for Stortinget i saka. Der står det at 
Nordhordlandspakken har 19 prosjekt, og at pakken har ein prioriteringsstruktur som 
gjer det mogleg å ta fleire grep for å styra pakken. Det vert også i KS2-arbeidet med 
pakken vist til at ved overskridingar kan det kuttast i prosjekt nedanfrå. 

5. Kommunestyret  ber kontaktutvalet gjera ei prinsipiell tilnærming til handtering av 
kostnadsoverskridingar i dei ulike prosjekta. Me meiner det vil vera uheldig dersom det 
vert valt prinsipielt ulike løysingar for korleis ein reduserer kostnader i dei ulike 
prosjekta. 

6. Kommunestyret  er som nemnt heilt imot at ny FV 565 får innkorting på strekkja 
mellom Marås – Soltveit. Kommunestyret meiner at ei innkorting vil endra 
trafikkmønsteret, og svekka inntektene i bomstasjonen på Radøy. Kommunestyret 
peikar også på at ei innkorting gjev store vanskar for gardsdrifta på Kjeseth. 
Kommunestyret kan ikkje godta at vegprosjektet øydelegg inntektsgrunnlaget for ein 
næringsdrivande i kommunen på denne måten etter at grunneigaravtale er inngått. 

 
Kommunestyret meiner at Hordaland Fylkeskommune evt går inn med tilleggsløyving til 
Nordhordlandspakken og dermed sikrar at ny FV 565 på Radøy vert bygd mellom Marås og Soltveit. 
 
 



 


